
  Protokół  nr XXXI/08
z obrad XXXI sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu 23 grudnia  2008 roku 
w godzinach  1100    - 1527    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 23 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności  w załączeniu 
do protokołu).   

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) zmian w budżecie miasta na 2008 rok,
2) ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za 

usługi  w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Ełk,

3) określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów,
4) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu  utrzymania  czystości i porządku na 

terenie Miasta Ełk,
5) zmiany uchwały nr IV/23/06 Rady Miasta Ełku z dnia 28 grudnia 2006 roku,
6) zmiany nazwy Szkoły Podstawowej nr 7 w Ełku przy ul. Jana Kilińskiego 48 ,
7) zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  osiedla  „Kajki” 

w Ełku,
8) uchwalenia budżetu Miasta Ełku na 2009 rok,

6. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2009 roku.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Oświadczenia i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

   Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich zebranych 

i otworzył XXXI sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.   

Do punktu –2-
Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o  zgłaszanie 

uwag, zastrzeżeń do protokołów nr XXIX/08 z dnia 25 listopada 2008 roku  i nr XXX/08 
z dnia  15 grudnia  2008 roku.

W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar 
Pieńkowski stwierdził, że radni przyjęli protokół nr XXIX/08 z dnia 25 listopada 2008 roku 
i nr XXX/08   z dnia  15 grudnia  2008 roku.

   
Do punktu –3-

Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poprosił o zgłaszanie uwag 
do rozesłanego porządku obrad.   

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz zgłosił wniosek  o uzupełnienie porządku obrad 
w punkcie 5  o podpunkty 6) i 7) z tematami  – podjęcie uchwał w sprawach:
5)6 zmiany nazwy Szkoły Podstawowej nr 7 w Ełku,
5)7  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  osiedla  „Kajki” 
w Ełku.

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poddał pod głosowanie zgłoszone 

wnioski  dot.  uzupełnienia  porządku  obrad  w  punkcie  jak  wyżej  z  tematami 
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zacytowanymi;  22  głosami  „za”,  przy   0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzym.  - 
jednomyślnie  „za”   radni  wniosek  przyjęli  i  uzupełnili  porządek  obrad.  W  trakcie 
głosowania nieobecny radny Jan Stradczuk.

Następnie Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski odczytał porządek obrad 
po zmianach i   poddał  pod głosowanie;  22  głosami  „za”,  przy   0  głosach „przeciw” 
i 0 głosach  wstrzym. - jednomyślnie „za”  radni przyjęli porządek posiedzenia jak wyżej. 
W trakcie głosowania nieobecny radny Jan Stradczuk.

 Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

21 listopada  2008 r. do dnia  17 grudnia 2008 r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent Miasta T.Andrukiewicz w uzupełnieniu informacji na piśmie przedstawił 

działania, jakie podejmowane były w ostatnim czasie. 
Radny W.Kwiatkowski zwrócił się z zapytaniem na temat ulicy Wojska Polskiego, 

czy umowa będzie dotyczyła obu części tej ulicy, jeśli nie, to jakiego fragmentu?
 Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  poinformował,  że  planowany  remont 

planowany  jest  od  wysokości  ronda  przy   ul.  Grunwaldzkiej  do  ul.  Mickiewicza  - 
całkowity koszt ok. 300 tys.zł.

 Do punktu –5-
1)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2008, 
w załączeniu do protokołu.

 Skarbnik  Miasta  J.Wróbel  omówił  zmiany  do  budżetu  miasta,  łącznie 
z autopoprawkami zawartymi w pismach: 
– znak MK-7015/2/194/1/08 z dnia 16.12.2008 r., 
– znak:MK 5540/483/08 z dnia 19.12.2008r., 
– znak RGG-0114/2008 z dnia 18.12.2008r.,
– znak: PiSS 8020/21/2008 z dnia 22.12.2008r., 
– znak: ZI/761/2008 z dnia 23.12.2008r., które stanowią załącznik do protokołu. 
Treść niniejszych pism  wszyscy radni otrzymali.

Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski poprosił o przedstawienie opinii przez 
komisje:
> Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny W.Paczkowska poinformowała, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta.
>  Przewodniczący  Komisji  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  T.Przekop  poinformował,  że 
komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie miasta.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował,  że komisja na wspólnym posiedzeniu z Komisją Mienia Komunalnego, 
Prawa i Porządku zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały bez autopoprawek, gdyż ich 
podczas obrad komisji  nie  było.  Radny zwrócił  się  z  zapytaniem o więcej  informacji 
odnośnie konieczności  zapłaty  odsetek i  kosztów postępowania  sądowego w wyniku 
realizacji wyroku sądowego dot. konieczności zwrotu części bonifikaty udzielonej przez 
Agencję  Mienia  Wojskowego  przy  zbywaniu  na  rzecz  miasta  nieruchomości  przy 
ul. Kościuszki. Wyraził niezadowolenie w związku ze zmniejszeniem kwoty z tytułu kar 
i  mandatów, które miała uzyskać Straż Miejska. Zwrócił się z zapytaniem, czy zakup 
fotoradaru nie sprawdził się, czy może praca Straży Miejskiej jest mało efektywna? 

Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki poinformował o kosztach zakupu nieruchomości 
od  Agencji  Mienia  Wojskowego,  kwocie  uzyskanej  ze  sprzedaży  nieruchomości 
w  drodze  przetargu  publicznego  oraz  o  wysokości  bonifikaty  udzielonej  miastu  Ełk. 
Informacja w temacie stanowi załącznik do protokołu.

Komendant Straży Miejskiej K.Skiba wyjaśnił, iż plan budżetu Miasta Ełku na 2008 
rok zakładał wpływy z tytułu nałożonych mandatów karnych na poziomie 550 000 zł. 
Konstruując budżet zakładano wyposażenie Straży Miejskiej w Ełku w urządzenie do 
automatycznej  kontroli  i  rejestracji  wykroczeń  polegających  na  przekroczeniu 
dopuszczalnej  prędkości  już  w  miesiącu  marcu.  Również  nieodzownym  warunkiem 
realizacji planu dochodów była zmiana siedziby Straży Miejskiej, w której można by było 
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zainstalować stanowisko z dostępem do Centralnej  Ewidencji  Pojazdów i  Kierowców. 
Faktyczna  dostawa  urządzenia  nastąpiła  w  dniu  25.07.2008  r.,  natomiast  zmiana 
siedziby -  pod koniec sierpnia 2008 r.  Po okresie przeszkolenia z  zakresu działania 
fotoradaru faktyczne ujawnianie i  rejestrowanie wykroczeń nastąpiło ok. 15.09.2008 r. 
Do chwili obecnej zarejestrowano ok. 1300 wykroczeń polegających na przekroczeniu 
dopuszczalnej  prędkości  o  21 km/h i  więcej.  Zgodnie  z  tzw.  taryfikatorem  grzywna 
w  drodze  mandatu  karnego  za  takie  wykroczenie  wynosi  minimalnie  100  zł.  Na  tej 
podstawie można przypuszczać,  że urządzenie funkcjonując przez cały  rok umożliwi 
realizację wpływów do budżetu miasta w 2009 roku na poziomie 550 000 zł.

Nie wniesiono zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem wniesionych autopoprawek; 21 głosami 
„za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  1  głosie  wstrzymującym   radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XXXI/293/08   w sprawie  zmian w budżecie miasta Ełku na 2008 rok. Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  W trakcie głosowania nieobecny radny T.Bińczak.

*    *    *

2)  Projekt  uchwały  w  sprawie ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli nieruchomości za usługi  w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i  transportu  nieczystości  ciekłych na terenie 
Miasta Ełk, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek omówił i wniósł o podjęcie uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii  przez 
komisje:
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował,  że  komisja na wspólnym posiedzeniu z  Komisją  Mienia Komunalnego 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Nie wniesiono zastrzeżeń.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  23 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw” i  0  głosach 
wstrzymujących – jednomyślnie „za” radni podjęli Uchwałę Nr XXXI/294/08  w sprawie 
ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi  w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Ełk. Uchwała 
w załączeniu do protokołu. 

*   *   *
3)  Projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów, 
w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił i wniósł o podjęcie uchwały.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 

przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznychi I.Podwojski poinformował, że 
projekt  uchwały  z  zaproponowaną  stawką  opłaty  od  posiadania  psów  nie  uzyskał 
większości - wynik głosowania remisowy.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował,  że  komisja na wspólnym posiedzeniu z  Komisją  Mienia Komunalnego 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Radny J.Czepułkowski – podwyżka 10% niezbyt wysoka, tylko jakiemu celowi 
ona służy ?   W budżecie na rok przyszły nie ma środków na budowę schroniska. Prosi 
o informację na jakim etapie jest temat budowy i lokalizacji schroniska dla zwierząt?

Odpowiedzi  udzielił   Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek,  informując,  że 
podwyżka pójdzie na pokrycie wydatków budżetowych. Lokalizacja schroniska na dzień 
dzisiejszy  nie  jest  znana.  Nad  lokalizacją  pracuje  Towarzystwo  Przyjaciół  nad 
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Zwierzętami. Wystosowano również pismo do Wójta Gminy Ełk z prośbą o wskazanie 
lokalizacji na terenie gminy.

Nie wniesiono zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta   W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  17 głosami  „za”,  przy 4 głosach „przeciw”  i  1  głosie 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XXXI/295/08  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawki opłaty od posiadania psów, Uchwała w załączeniu do protokołu.  W trakcie 
głosowania nieobecny radny J.Czepułkowski.

*   *  *
4) Projekt uchwały  zmieniający uchwałę w sprawie Regulaminu  utrzymania  czystości 
i porządku na terenie Miasta Ełk,  w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek omówił i wniósł o podjęcie uchwały.
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 

poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  z  Komisją  Mienia  Komunalnego,  Prawa 
i Porządku  - obie komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Nie wniesiono zastrzeżeń.
Przewodniczący  Rady  Miasta   W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej; 23 głosami  „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym.  -  jednomyślnie  „za”  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XXXI/296/08  zmieniająca 
uchwałę  w  sprawie  Regulaminu   utrzymania   czystości  i  porządku  na  terenie 
Miasta Ełk. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

*   *  *

5)  Projekt  uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr  IV/23/06 Rady Miasta Ełku z  dnia 
28 grudnia 2006 roku, w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta   W.Pieńkowski  poinformował,  że 
w uchwale nr IV/23/06 Rady Miasta Ełku z dnia  28 grudnia 2006 roku    w § 4 w ust. 1 
czytamy: „ 1. Polecenie wyjazdu służbowego w stosunku do Przewodniczącego Rady 
Miasta dokonuje Wiceprzewodniczący Edward Palczewski.”  
Ponieważ Pan Edward Palczewski  nie jest radnym, zachodzi potrzeba zmiany zapisu 
i proponuje się, aby § 4 ust. 1 otrzymał następujące brzmienie:
„1.  Polecenie  wyjazdu  służbowego  w  stosunku  do  Przewodniczącego  Rady  Miasta 
dokonuje Wiceprzewodniczący Rady Miasta najstarszy wiekiem.”

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że na wspólnym posiedzeniu z Komisją Mienia Komunalnego, Prawa 
i Porządku - obie komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. Komisje zgłosiły 
wniosek dot. uzupełnienia zapisu w § 3 ust. 3 o następującej treści: „Nieobecność 
stwierdza się na podstawie braku podpisu radnego na liście obecności lub w sytuacji gdy 
na podstawie § 30 lub § 63 Statutu Miasta Ełku wpisano imię i nazwisko radnego do 
protokołu obrad, jeżeli lista obecności była przez niego wcześniej podpisana.”

Zdaniem  radnego  T.Bińczaka  myślą  przewodnią  projektu  było  uregulowanie 
sprawy  podpisywania  delegacji  Przewodniczącemu  Rady  Miasta.  Na  wspólnym 
posiedzeniu komisji  pojawił  się wniosek dot.  potrąceń za nieobecność o treści  wyżej 
zacytowanej. Radny przypomniał, że Klub radnych PiS zgłosił wniosek dalej idący, który 
czeka na rozstrzygnięcie. Zaapelował do radnych o samodyscyplinę. Zgłosił  formalny 
wniosek o głosowanie projektu uchwały bez poprawki. Uzasadniał między innymi tym, że 
odnośnie  wniosku zgłoszonego przez komisje nie znamy opinii prawnej.

Ogłoszono 10 minutową przerwę.
Po przerwie obrady wznowił  Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski.
Radca  prawny  Urzędu  Miasta  E.Orłowska  poinformował,  że  do  wniosku 

zgłoszonego przez komisje nie wnosi zastrzeżeń.
 Przewodniczący Rady Miasta   W.Pieńkowski  odczytał  wniosek  zgłoszony ze 

wspólnego  posiedzenia  komisji  i   poddał  pod  głosowanie:  10  głosami  „za”,  przy 
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11  głosach  „przeciw”  i  1  głosie  wstrzymującym  radni  wniosek  odrzucili.  W  trakcie 
głosowania nieobecny radny Z.Jędrkiewicz.

Następnie  Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie jak wyżej; 21 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XXXI/297/08  w  sprawie  zmiany  uchwały 
nr IV/23/06 Rady Miasta Ełku z dnia 28 grudnia 2006 roku. Uchwała w załączeniu do 
protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny  Z.Jędrkiewicz.

*   *  *
6)  Projekt uchwały w sprawie  zmiany nazwy Szkoły Podstawowej nr 7 w Ełku przy ul. 
Jana Kilińskiego 48,  w załączeniu do protokołu.

 Zastępca Prezydenta Miasta A.Urbański omówił i wniósł o podjęcie uchwały. 
Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń.
Przewodniczący  Rady  Miasta   W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej; 21 głosami  „za”, przy 0 głosach „przeciw”   i 0 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XXXI/298/08  w  sprawie  zmiany  nazwy Szkoły 
Podstawowej nr 7 w Ełku przy ul.  Jana Kilińskiego 48.   Uchwała w załączeniu do 
protokołu. W trakcie głosowania nieobecni radni:  Z.Jędrkiewicz i T.Makowski.

*   *  *
7)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego osiedla „Kajki” w Ełku,  w załączeniu do protokołu.

Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki omówił projekt uchwały.
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 

poinformował,  że  na  wspólnym posiedzeniu  z  Komisją  Mienia  Komunalnego,  Prawa 
i Porządku, obie komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta W.Kwiatkowski zwrócił się z zapytaniem, czy 
nie należało dołączyć załącznika graficznego ?

 Naczelnik Wydziału AGG S.Chilicki poinformował, że po analizach stwierdzono, 
że zapis o liniach zabudowy może być również słowny i ze względów finansowych nie 
będzie robiony załącznik graficzny – mapka.

Nie wniesiono formalnych zastrzeżeń.
Przewodniczący  Rady  Miasta   W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  20 głosami  „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  1  głosie 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XXXI/299/08  w sprawie  zmiany miejscowego 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  osiedla  „Kajki”  w  Ełku. Uchwała 
w  załączeniu  do  protokołu.  W  trakcie  głosowania  nieobecny  radni:   Z.Jędrkiewicz 
i T.Makowski. 

*  *  *
8)  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta  Ełku  na  2009  rok, 
w załączeniu do protokołu.

Radny T.Bińczak w imieniu koalicyjnego klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości 
po  zaprezentowaniu  projektu  uchwały  i  po  dyskusji,  przed  głosowaniem,  prosi 
o   15 minutową przerwę.

 Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski zwrócił się do Prezydenta Miasta, 
aby dokonał prezentacji projektu budżetu miasta na 2009 rok.

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz omówił projekt budżetu miasta na  2009 rok. 
Poinformował, że dochody budżetu gminy planowane są  w wysokości 140 891 358 zł. 
Wydatki budżetu gminy w wysokości  172 404 902 zł.
Deficyt  budżetu  gminy  w  wysokości  31  513  544  zł,  zostanie  pokryty  przychodami  
pochodzącymi  z   wpływów   ze  sprzedaży  papierów  wartościowych  wyemitowanych 
przez  gminę  i  wolnych  środków,  jako  nadwyżki  środków  pieniężnych  na  rachunku 
bieżącym budżetu gminy, wynikającej z rozliczenia kredytów i pożyczek z lat ubiegłych. 
Pan  Prezydent  poinformował  o  konsultacjach  z  mieszkańcami  odnośnie  projektu 
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budżetu.  Dodał,  że  projekt  budżetu  szczegółowo  omawiany  był  na  posiedzeniach 
poszczególnych komisji.

 Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski poinformował, że Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie wydał opinię o projekcie budżetu na 2009 
rok zawartą w Uchwale Nr 780/2008 z dnia 8 grudnia 2009r. oraz Uchwałę Nr 781/2008 
w sprawie sfinansowania deficytu w projekcie budżetu na 2009 rok.  Uchwały stanowią 
załącznik do protokołu. Były one przedmiotem obrad na posiedzeniach komisji. Ponadto 
wszystkie  komisje  obradowały  nad  projektem budżetu  miasta  na  2009  rok.  Wnioski 
z komisji  zostały złożone do Komisji  Budżetowej i  Rozwoju Gospodarczego. Poprosił 
przewodniczącego tejże komisji o zaprezentowanie wniosków.
  Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego R.Baranowski 
poinformował, że komisja na dwóch posiedzeniach obradowała nad projektem budżetu 
miasta na 2009 rok. Komisja Budżetowa i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku na 
wspólnym posiedzeniu z Komisją Mienia Komunalnego Prawa i Porządku Rady Miasta 
Ełku  w dniu  18 grudnia  2008 roku przyjęła  następujące wnioski,  które   przedłożyła 
Prezydentowi Miasta Ełku:  
1) zaopiniowano  pozytywnie  zmiany  w  przedłożonym  projekcie  budżetu  w  części 

dotyczącej wydatków bieżących,
2) zadanie  remonty  dróg  gminnych  poz.  28.  remont  nawierzchni  jezdni,  chodników 

i wjazdów ulica Krakowska - zmienić tytuł zadania na niwelację i remonty studzienek 
oraz kratek ściekowych wraz z całą kwotą,

3) zadanie:  oczyszczanie miasta –  zdjąć 60 tys.  zł  ze środków przeznaczonych na 
akcję zimową i przenieść tę kwotę do rezerwy prezydenckiej,

4) zadanie:  administracja  cmentarzami  komunalnymi  –  z  ogólnej  puli  środków  na 
zadanie, 2-3 tys. zł przeznaczyć na remont zabytkowej bramy cmentarnej cmentarza 
katolickiego przy ul. Pięknej.

Komisja  otrzymała  tylko  z  Komisji  Zdrowia  i  Spraw  Społecznych  wnioski  do 
projektu budżetu miasta na 2009 rok, a dot.:
1) z inwestycji pn. Park Solidarności dział 921, rozdz. 92120 § 6050 przenieść kwotę 

1.900  tys.  zł.  do  działu  851  –  ochrona  zdrowia  rozdz.  85111  §  6050  -  budowa 
szpitala,  w  tym:  1.500  tys.  zł  na  inwestycje  w  zakresie  dostosowania  budynku 
Przychodni przy ul. Konopnickiej do warunków określonych przez Ministra Zdrowia 
oraz  500  tys.  zł  na  projekt  budowlany  w  zakresie  szpitala  obejmujący  obszary 
związane z dostosowaniem do wymogów Ministra Zdrowia.

2) Komisja wnioskuje o uzupełnienie zapisu w części  opisowej  – kwota stanowiąca 
zabezpieczenie  kredytu  dla  spółki  „Pro-Medica”  w  miarę  jej  uwalniania  będzie 
przekazywana spółce z przeznaczeniem na inwestycje dostosowawcze obiektów do 
obowiązujących przepisów.

3)  Wprowadzenie do zadań inwestycyjnych ul. Wileńskiej i ul. Nadrzecznej.
Niniejsze wnioski nie uzyskały pozytywnej opinii Komisji.
Następnie  zabierając  głos  w  imieniu  koalicyjnego  Klubu  Radnych  Prawa 

i Sprawiedliwości radny R.Baranowski wskazał na występujące dysproporcje pomiędzy 
wydatkami  bieżącymi  uchwalonymi  w  projekcie  budżetu  na  rok  2008,  a  ostatnio 
uchwalonymi  zmianami   w  tegorocznym budżecie.  Uchwalone przed  rokiem wydatki 
miały  sięgać  137,5  mln  zł.  Po  ostatnich  zmianach  planujemy  wydać  134,4  mln  zł. 
Wydawać  by  się  mogło,  że  nie  jest  źle  –  wydatki  są  niższe  o  około  3  mln  zł  niż 
pierwotnie planowaliśmy. Bliższa analiza pozwala jednak na sformułowanie nieco innych 
wniosków – okazuje się bowiem, że planujemy wydać aż o prawie 7 mln zł więcej na 
wydatki  bieżące,  a  prawie  10 mln zł  mniej  na  wydatki  majątkowe.  Ktoś  może znów 
powiedzieć - nie jest źle, bo dużo wydaliśmy na remonty chodników i ulic, ale głębsza 
analiza wydatków bieżących pozwala stwierdzić, że wydaliśmy na te cele tylko o około 
2,5 mln zł więcej niż pierwotnie planowaliśmy, a zatem twierdzenie o trzymaniu w ryzach 
wydatków  bieżących  okazuje  się  gołosłowne  i  nie  znajduje  potwierdzenia  w 
rzeczywistych liczbach.
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Na rok  2009  planujemy wydać  aż  174  mln  zł,  w  tym 113 mln  na  wydatki  bieżące, 
a  zatem znów o 3,5 mln więcej niż w roku obecnym. Znaczący udział w tych wydatkach 
mają  coraz   bardziej  rosnące  wynagrodzenia  i  pochodne.  Zakładamy  też  ponad 
56 mln zł wydatków inwestycyjnych, w tym tylko 18,5 mln zł planujemy pozyskać ze 
środków Unii Europejskiej. Naszym zdaniem nie jest to relacja prawidłowa. Powinniśmy 
dążyć  do ukształtowania  takiej  proporcji  wydatków inwestycyjnych,  aby środki  unijne 
stanowiły  około  połowy  wydatków  inwestycyjnych  Miasta.  Taka  struktura  pozwoli 
zmniejszyć  koszty  obsługi  długu,  które  rosną bardzo poważnie  zarówno w projekcie 
budżetu na rok 2009 i jak lata następne.   
W roku bieżącym wydamy na odsetki od kredytu ok. 1, 2 mln zł i spłacimy 3,5 mln zł 
kolejnej raty. W roku 2009 wydamy na odsetki około 1,8 mln zł i  powinniśmy spłacić 
4,8 mln zł raty, a w roku 2010 już prawie 3,6 mln zł na odsetki i kolejne 3,9 mln zł raty. 
W roku 2012 odsetki będą nas kosztowały już ponad 5 mln zł, a rata 4,3 mln zł.
Kolejnym problemem, który dotyka radnego, choć nie dosłownie, bo jak podkreślił - nie 
ma żadnych związków z oświatą, jest problem ciągle rosnących wydatków na  oświatę. 
W tym roku wydajemy o 14 mln zł więcej niż otrzymaliśmy, a na rok przyszły zakładamy 
znów   kolejny  milion  więcej  i  planujemy  wydać  o  15  mln  więcej  niż  otrzymujemy. 
Na przestrzeni ostatnich kilku lat liczba uczniów w naszych szkołach spadła o ok. 24% 
( z 7863 uczniów w roku 2003 do 5.988 według planu w roku 2009). A jak w tym samym 
czasie zachowywała się liczba nauczycieli – okazuje się że systematycznie rosła. Jest 
faktem  powszechnie  znanym,  że  chyba  90%  gmin  „dokłada”  do  otrzymywanej  na 
pokrycie wydatków oświatowych subwencji  oświatowej.  Ale u nas ten problem ciągle 
narasta i  pomimo ciągłego wskazywania,  że  są  samorządy,  które  lepiej  radzą sobie 
z  tym problemem,  u  nas  nic  się  w  tym zakresie  nie  dzieje.  Wystarczy  wspomnieć, 
że o ile  w roku 2003 dokładaliśmy do subwencji oświatowej około 31% wydatków, to 
według projektu budżetu na rok 2009 planowane wydatki na oświatę są już o 55,5% 
wyższe od subwencji oświatowej.
   Podobnie  jak  w  przypadku  braku  konkretnych  działań  w  zakresie  racjonalizacji 
wydatków  na  oświatę  mamy  pretensję  do  pewnych  nagłych,  nieplanowanych  i  nie 
uzgodnionych działań na polu inwestycji i remontów, którymi jesteśmy często kompletnie 
zaskakiwani.  Prawie  od  początku  kadencji  radni  bezskutecznie  domagają  się 
opracowania  harmonogramu  wykonywania  inwestycji  i  remontów  ulic  i  chodników 
w mieście. Taki przyjęty przez Radę harmonogram uniemożliwiłby wstawianie do spisu 
zadań,  o których dotąd w ogóle nie rozmawialiśmy na komisjach branżowych, a które 
pojawiają się nagle i są wprowadzane nie tyle z rzeczywistej potrzeby, czy ze względów 
obiektywnych,  lecz  z  potrzeby  zaspokojenia  partykularnych  interesów  jakichś  bliżej 
nieokreślonych osób lub grup interesów.  Typowym przykładem takiego działania  jest 
wykonywany właśnie remont ulicy Moniuszki lub proponowany remont ulicy Krakowskiej 
za kwotę 600 tys.zł, choć w mieście jest wiele ulic, które znajdują się w o wiele gorszym 
stanie i powinny być wyremontowane z całą pewnością przed tymi wymienionymi. 
Przejawem pewnej  rozrzutności  w planowaniu  wydatków budżetowych  radny określił 
wydatki  w  rozdziale  75075  tj.  promocję  Miasta.  Radny  chciałby  zwrócić  uwagę,  że 
w roku bieżącym na wydawanie gazety „Wieści z Ratusza” wydaliśmy prawie 30 tys. zł 
i podczas debaty nad budżetem w komisjach przekonywano radnych, że wreszcie po 
wielu próbach znalezione super taniego wydawcę. Dlatego radny nie rozumie dlaczego 
na rok 2009 zaplanowano na ten cel aż 72 tys.zł. Na program telewizyjny „Z Ratusza” 
emitowany  w  ramach  wiadomości  lokalnych  w  telewizji  kablowej   wydano  w  roku 
bieżącym ok. 7 tys.zł, a na rok przyszły planujemy wydać na ten cel prawie 54  tys.zł. 
W sumie na audycje radiowe, telewizyjne i wydawanie gazety planujemy wydać w roku 
2009 aż 168.680 zł.
Rozrzutność,  to  zdaniem radnego także wydawanie ponad 800 tys.zł  na organizację 
różnego rodzaju imprez rozrywkowych i sportowych w sytuacji, kiedy mamy do czynienia 
z projektem budżetu zorientowanym tak wysoko na realizację inwestycji. Radny chciałby, 
aby pieniądze publiczne były wydawane w sposób rozważny, celowy i oszczędny jak 
stanowi  ustawa o  finansach publicznych,  a  co  za  tym idzie  przyglądali  się  pewnym 
wydatkom jeszcze bardziej wnikliwie, niż jak wydajemy własne pieniądze.    
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Radny zwrócił  także uwagę,  że  przedłożony Radzie  projekt  uchwały  budżetowej  nie 
spełnia  wymogów  uchwały  Nr  VIII/81/07  Rady  Miasta  z  dnia  24  kwietnia  2007r. 
w  sprawie  procedury  uchwalania  budżetu  oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów 
informacyjnych  towarzyszących  projektowi  budżetu.  Zgodnie  z  postanowieniami  §  2 
punkt 2 podpunkt 1  tej uchwały objaśnienia do projektu uchwały  powinny zawierać opis 
zmian w stanie zatrudnienia i wynagrodzeń w jednostkach organizacyjnych. Przedłożony 
Radzie  projekt  uchwały  nie  zawiera  wymaganych  przepisami  objaśnień,  a  zmiany 
poziomu wynagrodzeń w poszczególnych jednostkach wywoływały wiele emocji podczas 
prac nad projektem w komisjach. Nie byłoby tych emocji gdyby informacje o zmianach 
poziomu wynagrodzeń i  stanie zatrudnienia znalazły się w objaśnieniach do projektu 
uchwały budżetowej.         

Radny  zasygnalizował  także,  że  po  wysłuchaniu  innych  głosów  w  dyskusji 
i  stanowiska  Pana  Prezydenta  nie  wyklucza,  że  będzie  proponował  pewne  wnioski 
dotyczące projektu wydatków budżetowych.

Wywiązała się dyskusja.
Radny  I.Podwosjki  zgłosił  wnioski  zgłoszone  na  Komisji  Zdrowia  i  Spraw 

Społecznych, wyżej zacytowane.
Ogłoszono przerwę w obradach.
Po przerwie obrady wznowił  Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski.
Radny  R.Baranowski  odnośnie  inwestycji  na  ul.  Słonecznej,  zwrócił  się 

z zapytaniem, czy można oszacować koszt  tej inwestycji?
Prezydent  Miasta T.Andrukiewicz poinformował,  że 120 tys.  zł  będzie kosztowało 

przygotowanie  dokumentacji,  cała  inwestycja  szacunkowo  może  kosztować  około 
800 tys. zł.  

Przewodniczący Rady Miasta  W.Pieńkowski powitał Posła na Sejm RP Andrzeja 
Orzechowskiego, który w tym momencie wszedł na salę obrad.

 Radny R.Baranowski zgłosił następujące wnioski:
1) zmniejszyć rozdział 7505 – promocja miasta  o kwotę 150 tys. zł i przeznaczyć na 

zmniejszenie deficytu miasta,
2) zmniejszyć w rozdziale 92695 – wydatki na imoprezy organiozowane przez MOSiR  o 

kwotę 150 tys. zł i przeznaczyć na zmniejszenie deficytu miasta,
3) z wykazu zadań inwestycyjnych wycofać zadanie pod nazwą ulica Słoneczna 

i zaproponowaną kwotę przeznaczyć na zmniejszenie deficytu miasta.
Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  –  na  komisjach  zdejmowano  już  środki  z 

niektórych działów. Zadeklarował, że w przyszłym roku zechce wprowadzić w ramach 
autopoprawek do budżetu miasta do planu inwestycji ulicę Wileńską. Kwestia związana 
z modernizacją budynku – przychodni na ul. Konopnickiej – część uwolnionych środków 
zaproponuje  przeznaczyć  na  ten  cel.  Wydatki  na  promocję  miasta  w  stosunku  do 
wydatków bieżącego roku zostały już zmniejszone. Dotyczy to również organizowanych 
imprez.  Odnośnie  ulicy  Słonecznej  –  prowadzi  ona  do  wielu  form,  które  zatrudniają 
mieszkańców naszego miasta.  Pan Prezydent  przekonany jest,  że ta inwestycja jest 
bardzo potrzebna. Zaproponował, aby zlecić i mieć środki na wykonanie dokumentacji 
technicznej na tę ulicę. Budżet na rok 2009 ma być budżetem wszystkich mieszkańców 
miasta. Pan Prezydent zwrócił sie z prośbą o przyjęcie wersji przedstawionej radnym 
wraz z autopoprawkami wypracowanymi w komisjach.

Radny Idzi Podwojski – wobec złożonej deklaracji Prezydenta Miasta wycofał 
zgłoszone  wnioski. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski przez 
radnego R.Baranowskiego;
1) zmniejszyć rozdział 7505 – promocja miasta  o kwotę 150 tys. zł i przeznaczyć na 

zmniejszenie deficytu miasta. Niniejszy  wniosek radni odrzucili w głosowaniu; „za” 
głosowało 6, przeciw 15, wstrzymało się od głosu 1. W trakcie głosowania nieobecny 
radny Z.Jędrkiewicz. 

2) zmniejszyć w rozdziale 92695 – wydatki  na imprezy organizowane przez MOSiR 
o kwotę 150 tys. zł i przeznaczyć na zmniejszenie deficytu miasta. Niniejszy wniosek 
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radni  odrzucili  w  głosowaniu;  „za”  głosowało  6,  przeciw  16,  wstrzymało  się  od 
głosu 0. W trakcie głosowania nieobecny radny Z.Jędrkiewicz. 

3) z  wykazu  zadań  inwestycyjnych  wycofać  zadanie  pod  nazwą  ulica  Słoneczna 
i  zaproponowana  kwotę  przeznaczyć  na  zmniejszenie  deficytu  miasta.  Niniejszy 
wniosek radni odrzucili w głosowaniu; „za” głosowało 7, przeciw 15, wstrzymało się 
od głosu 0. W trakcie głosowania nieobecny radny Z.Jędrkiewicz. 

Następnie  Przewodniczący  RM  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ełku na 2008 rok; 16 głosami 
„za”,  przy  3  głosach  „przeciw”  i  3  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XXXI/300/08 w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ełku na 2009 rok. Uchwała 
w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecny radny Z.Jędrkiewicz. 

Prezydent  Miasta T.Andrukiewicz podziękował  radnym za uchwalenie budżetu 
miasta na rok 2009.

Do punktu -6
Projekt  planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2009 roku,   w załączeniu 

do protokołu.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Wielgat zapoznał z propozycją tematów 

do  planu pracy, który sporządziła Komisja Rewizyjna i poprosił o przyjęcie.
Nie podjęto dyskusji i nie wniesiono zastrzeżeń 

 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie 
planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2009 roku; 22 głosami „za”, przy 0 głosach 
„przeciw” i  0 głosach wstrzym. -  jednomyślnie „za” radni   przyjęli  plan pracy Komisji 
Rewizyjnej na I półrocze 2009 roku. Plan pracy w załączeniu do protokołu. W trakcie 
głosowania nieobecny radny Z.Jędrkiewicz. 

Do punktu -7-
W tym punkcie nie zgłoszono żadnych spraw. 

Do punktu -8-
Przewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poinformował:

– o zaproponowanych  terminach  sesji w roku 2009,
– Komisja   Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji  wytypował  przedstawicieli  do  Kapituły  ds. 

Stypendiów i  Nagród Sportowych w osobach:  radnego Ireneusza Dzienisiewicza, 
radnego  Romualda  Szulińskiego  i  radnego  Michała  Andruszkiewicza.  Pan 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o wskazanie i zgłaszanie innych kandydatur. 
Nie zgłoszono innych kandydatur. Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że z Rady 
Miasta zostali  zgłoszeni  wyżej  wymienieni  kandydaci  do  Kapituły  ds.  Stypendiów 
i Nagród Sportowych.

– Przewodniczący Rady Miasta złożył życzenia świąteczne wszystkim obecnym.

Radny T.Bińczak w imieniu koalicyjnego Klubu Radnych Prawa  i Sprawiedliwości 
złożył życzenia świąteczne oraz błogosławieństwa Bożego w 2009 roku.

Prezydent  Miasta  T.Andrukiewicz  podziękował  za  rok  współpracy  i  złożył 
życzenia świąteczne.

Radny  R.baranowski  jako  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju 
Gospodarczego podziękował wszystkim za debatę nad budżetem roku 2009.

Poseł na Sejm RP Andzrej Orzechowski pogratulował uchwalenia budżetu miasta 
na 2009 rok i  złożył życzenia świąteczne.
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Radny  Sejmiku  Województwa  Warmińsko  Mazurskiego  Andrzej  Zdanowski 
wyraził zadowolenie z przyjęcia w dniu dzisiejszym budżetu miasta na 2009 rok,  złożył 
życzenia świąteczne.

Do punktu -9-
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  zamknął  obrady  XXXI  sesji  Rady Miasta  w dniu   23  grudnia  2008 roku 
o godzinie 1527 .

Protokołowała:
Elżbieta Liziewska        Przewodniczył obradom:

        Waldemar Paweł Pieńkowski
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